
ОТДЕЛ ЗА ВЪНШНИ ЦЪРКОВНИ ВРЪЗКИ
на Московската патриаршия

Митрополит Иларион: Патриархът и Папата
ще обсъдят начините за оцеляване на християните 

След аудиенцията при Папа Франциск във Ватикана председателят на Отдела за външни
църковни връзки на Московската Патриаршия митрополит Волоколамски Иларион даде
ексклузивно интервю за РИА Новости, в което разкри детайли на подготовката на втората в
историята среща на Римския Понтифекс и Светейшия Патриарх Московски и на цяла Русия
Кирил.  

– След беседата с Папа Франциск Вие изразихте надежда, че втората среща на
Понтифекса с Патриарх Кирил ще се състои още през 2022 г. и ще бъде подготвена в
близките месеци. Можем ли да очакваме нейното провеждане още през първата
половина на 2022 г., преди Великите пости или след Великден, напролет или през
лятото?  

– Предполагам, че най-удобно би било срещата да се проведе след Великден, но точното време
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тепърва трябва да се съгласува. 

 – Планира ли се срещата да съвпадне с някакви събития, празници, годишнини?  

 – Засега не се планира. 

– Папа Франциск неотдавна заяви, че е готов да посети Москва. Но на Вашата среща с
Понтифекса този вариант не е бил обсъждан – бихте ли обяснили защо? Руската
Православна Църква не разглежда ли тази възможност – Патриархът и Папата да се
срещнат в Москва?  

– В момента обсъждаме възможността срещата да стане не в Русия и не в Италия, а в трета
страна. 

– Изключено ли е едно евентуално посещение на Патриарх Кирил във Ватикана за
втора среща с Папа Франциск?  

 – Такова посещение не се планира. 

– Какви места се разглеждат като подходящи за срещата? Къде според Вас е най-
желателно и вероятно да се извърши втората среща на Папата и Патриарха?  

– Ние обсъдихме конкретни места, но докато поне една от тях не бъде съгласувана с всички
заинтересувани страни, ние няма да ги назоваваме. 

 – Може ли срещата да стане отново в Хавана, например?  

 – Не мисля. 



– Патриарх Кирил изрази готовност да посети форума на лидерите на световните
религии в Казахстан през 2022 г., а през май 2022 г. се планира провеждане на
междуконфесионална среща под егидата на ООН в Русия. Могат ли духовните лидери
на Руската Православна Църква и Римокатолическата Църква да се срещнат на някое
от тези места?  

 – Тази локация не е била обсъждана. 

– Какви са целите на втората среща на Патриарх Кирил и Папа Франциск? И какви теми
и въпроси биха искали да обсъдят двете страни?  

– Главният въпросът е: как християните могат да оцелеят в свят, който става все по-агресивен
към тях на много места. Не само в Близкия Изток, където през последните години в някои страни
се извършваше масово прокуждане на християните от местата на тяхното обитаване, и не само в
редица страни от Африка, където християните са подложени на преследвания и гонения. Но и в
Европа, където зачестиха случаите на нападения срещу храмовете, осквернение на светините.
Някои от тези случаи аз посочих в моето изказване в Свободния университет на Бари. 

– Ще засегнат ли страните темите за миротворчеството, намаляването на политическото
напрежение между Запада и Русия, защитата на традиционните християнски ценности
в Европа и света, световните тенденции за загърбване на традиционните представи за
двата пола и брака, новите биотехнологии, внедряването на изкуствения интелект,
пандемията, QR-кодовете и опасенията, че ще бъде установен тотален контрол над
гражданите, миграционните потоци и кризи, екопроблемите, бъдещето на
християнството и човечеството като цяло? Кои въпроси стоят най-остро?  

– Всички тези въпроси – или поне някои от тях – ще бъдат засегнати. Съдържателната страна на
срещата все още предстои да бъде съгласувана, и ние вече започнахме да я обсъждаме с
кардинал Кох. 

– Възможно ли е обсъждането на богословски теми, за да се изгладят доктриналните
противоречия между Руската Православна Църква и Римокатолическата Църква?  

 – Обсъждането на богословски и доктринални теми не се планира. 
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– Какви надежди храни Руската Православна Църква по отношение на мнението на
Папа Франциск за украинския въпрос? Изключено ли е посещение на Понтифекса в
Украйна в светлината на подготовката на втората му среща с Московския Патриарх?
Очаква ли се, че Папа Франциск ще направи изявление в подкрепа на позицията на
Руската Църква по проблема с разкола в Украйна, а също и по въпроса за кризата в
православния свят в резултат на действията на Константинополския Патриарх
Вартоломей?  

– Ние не трябва да въвличаме Римския Понтифекс в решението на вътрешноправославните
проблеми и няма да го правим. Ситуацията в Украйна не може да не предизвиква общото ни
безпокойство, но ще се обсъжда ли тя по време на срещата на Папата и Патриарха – това тепърва
трябва да се реши. 

– Предполага ли се подкрепа за Руската Църква в обсъждането на другите проблемни
точки на християнството – Черна Гора, Македония?  

– Не мисля, че тези теми ще се обсъждат, въпреки че двамата църковни лидери могат да
пожелаят да обсъдят всякакви теми. Ние с кардинал Кох ще подготвим списък на въпросите, а
как ще се развие беседата – това зависи от самите събеседници. 

– Изпълнени ли са вече всички точки от съвместната Хаванска декларация от 2016 г.,
какво е дала тя и какво предстои да се направи?  

– Не, далеч не всички са изпълнени. Тази декларация е поставила задачи за много години
напред. И, независимо от успеха на следващата среща, тази първа среща сама по себе си стана
знаково събитие в историята на двустранните отношения. 

– Трябва ли да очакваме нова декларация след втората среща и на какво ще бъде
посветена тя?  

 – Това все още трябва да се обсъди. 

– Възможно ли е участието на лидери на други религии във втората среща на Патриарх
Кирил и Папа Франциск?  
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 – Планира се, че самата среща ще има двустранен характер. 

– Как оценявате като цяло резултативността на Вашата среща с Папа Франциск? Какви
въпроси от засегнатите по време на беседата смятате за най-важни, актуални и защо?  

– Беседата беше съдържателна, продължи един час и мина в много добра атмосфера. Успях да
обсъдя с Понтифекса всички основни въпроси на двустранния дневен ред. Оценявам срещата
като много резултативна. 

 Интервюто взе Олга Липич  
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